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Datum : 28 juni 2010 

Aan : Leden van de Statencommissie Ruimte, Groen en Water 

Van : B. Krol Tel.: 3757 

Onderwerp : Brief Faunabescherming over evaluatie opvang winterganzen 

In de commissievergadering van 18 januari 2010 is een brief van de Faunabescherming aan de Statencommissie 
Ruimte, Groen en Water (bijlage 1) besproken. Deze brief heeft betrekking op de evaluatie van het opvangbeleid 
overwinterende ganzen en smienten over de periode 2005-2008. Ik heb toegezegd om middels een memo te 
reageren op dit stuk. 
 
Het opvangbeleid overwinterende ganzen en smienten is opgesteld door het “Beleidskaderoverleg Faunabeheer” 
waarin de provincies door IPO vertegenwoordigd worden. Het is een breed samengesteld overleg waarin naast 
IPO de volgende partijen vertegenwoordigd zijn: Ministerie van LNV, Vogelbescherming, Staatsbosbeheer, 
Natuurmonumenten, de Landschappen, FPG, LTO, NPN en de KNJV. 
 
De uitvoering van het opvangbeleid voor winterganzen en smienten is in 2005 gestart. In de provincie Utrecht is 
dat in de eerste twee jaren op een beperkte wijze gebeurd. De opvanggebieden waren in die jaren in Utrecht nog 
slechts tijdelijk aangewezen. Daarom is er gedurende de winters van 2005-06 en 2006-07 ook slechts beperkt de 
mogelijkheid geboden om intensief te verjagen met ondersteunend afschot. Uitsluitend op percelen met 
kwetsbare teelten (voornamelijk eerstejaars grasland) was in die perioden verjagen met ondersteunend afschot 
toegestaan. Vanaf 1 oktober 2007 vindt ook in de provincie Utrecht overal verjaging met ondersteunend afschot 
plaats buiten de foerageergebieden en met uitzondering van een deel van de Natura 2000-gebieden. Pas vanaf dat 
moment kon ook in Utrecht ervaring opgedaan worden met ‘lerend vermogen’ van ganzen. Dit betreft dus alleen 
de laatste van de drie winters die in de evaluatie beschouwd zijn. De conclusie van de Faunabescherming dat het 
beleid gefaald heeft kan voor de provincie Utrecht daarom niet gedeeld worden. De evaluatie in 2012 kan 
daarover uitsluitsel geven.  
 
Tijdens de commissievergadering van 17 mei heb ik aangegeven dat er, samen met collegaprovincies, in IPO 
verband serieus gekeken wordt naar alternatieven voor de beperking van schade door overwinterende ganzen. Ik 
heb toegezegd te trachten daarop nog dit jaar terug te komen. 
 
In het Beleidskaderoverleg Faunabeheer, waarin de provincies door IPO vertegenwoordigd worden, is in de 
eerste helft van dit jaar intensief overlegd over een gemeenschappelijk advies aan de minister en aan de colleges 
van Gedeputeerde Staten, als reactie op de evaluatie van het opvangbeleid winterganzen en smienten. 
 
De planning is om ten aanzien van overwinterende ganzen (trekkende populatie) en smienten eind juni het advies 
namens het Beleidskaderoverleg vast te stellen. De intentie van de partijen in het Beleidskader is om door middel 
van pilotprojecten ervaring op te kunnen doen met aanpassingen van het bestaand beleid. Het doel van de pilots 
is een verbetering te bewerkstelligen ten aanzien van schade en kosten en vermindering van de omvang van 
afschot. De pilots zullen gericht zijn op de evaluatie in 2012. 
De intentie om de omvang van het afschot te verminderen komt deels tegemoet aan het verlangen van de 
Faunabescherming om afschot uit te bannen.  
 
Als het advies van het beleidskaderoverleg door GS ontvangen is, zullen GS besluiten over de implementatie 
daarvan in het beleid van de provincie Utrecht en zal ik uw commissie daarover informeren. 


